

ព្រះម៉ែកាឡីឬព្រះម៉ែកល្យ



ក្នុងលក្ខខណៈជាសកល ព្រះម៉ែកាឡី ជាអទិទេពនៃកល្យ ឬពេល ឬវាលវដ្តសង្សារ។ គ្រប់វិនាទីដែលដើរទៅមុខ ក៏កំពុងរុញច្រានជីវិតមនុស្សសត្វឆ្ពោះទៅរកព្រហ្មលិខិត្រឬវាលវដ្តសង្សារ កើតចាស់ឈឺស្លាប់។ សេចក្តីស្លាប់ នៅរងឃ្លាំចាំមើលយើងគ្រប់វិនាទី និងគ្រប់កន្លែង។ គ្រប់វិនាទីដែលដើរទៅមុខ អ្វីៗត្រូវពុករលួយឆ្ពោះទៅរក មរណដើម្បីបង្កើតជីវិតថ្មី។ គ្មាននរណាម្នាក់អាចប្រឆាំងនឹងច្បាប់ធម្មជាតិមួយនេះ សូម្បីពពួកព្រះក៏ ស្ថិតនៅក្រោមច្បាប់នេះដែរ។ ដោយហេតុទាំងនេះហើយបានជានៅក្នុងសាសនាវេទនិងព្រហ្មញ្ញសាសនា គេ ចាត់ទុកព្រះម៉ែកាឡី ជាអទិទេពនៃសេចក្តីស្លាប់(Dieu de la mort) តែក៏តំណាងអោយជីវិតក្រោយសេចក្តី ស្លាប់(La renaissance éternelle) សំដៅលើតួអង្គព្រះឥស្វរៈ៖ អទិទេព បំផ្លាញលោក និងបង្កើតលោក។ មនុស្សដែលមិនបានយល់ តែងចាត់ទុកព្រះម៉ែកាឡី ជាអវតារាអវិជ្ជាមានរបស់ព្រះឥស្វរៈ និមិត្តរូបនៃការ បំផ្លាញលោក ផ្ទុយនឹងតួអង្គព្រះឥស្វរៈ ដែលជាអទិទេពសាងលោក តំណាងដោយពីរ៉ាប៊ីត(La mort de l'ancien monde/corps et la renaissance, le nouveau le monde, selon concept égyptien) ប៉ុន្តែនៅក្នុង វេទ ពីរ៉ាប៊ីត ផ្តាច់ផ្តា តំណាងអោយការត្រាស់ដឹងនិងការសាងលោករបស់ព្រះឥស្វរៈ ។

កំនួរតំណាងព្រះនាងត្រូវបានគេគូរជាប្រូប៊ីសាចពណ៌ខៀវស្វាយដ៏គួរអោយខ្លាច មានដៃឆ្មៃច្រើនជាងនេះ ពាក់ក្បាលខ្មោចជាខ្សែក នៅចង្កេះមានសន្ទុកដៃមនុស្ស។ ដៃព្រះនាងកាន់ក្បាលមនុស្សដែលទើបតែកាត់ កហូរឈាមកក្តាក ដៃមួយទៀតកាន់កង្វេរពីរឃាត កំពុងរត់តាមសម្លាប់មនុស្ស ប្រៀបបាននឹងការរំកិលនៃ វេនវេលាដែលរុញជីវិតលើលោកទៅរក កើត ចាស់ ឈឺ ស្លាប់ និងការកើតឡើងវិញ..។ ជើងព្រះនាងជាន់លើ សាកសពព្រះឥស្វរៈឬព្រះឥស្វរៈ។ ក៏រូបភាពនេះហើយដែលពួកពុទ្ធសាសនា យកទៅប្រឌិតជាវៀងមារផ្កាញ់ សមនគោតម ហើយទីបំផុតត្រូវបានសមនគោតមទើបលុតជង្គង់សុំសមនគោតមប្រោសជីវិត។ល។ នេះជា ការប្រមាថព្រះដ៏ធ្ងន់ធ្ងរ។

នៅតំបន់មេសូប៉ូតាមី ព្រះនាងមានឈ្មោះថា *Ereshkigal* ជាបុត្រីច្បងរបស់អទិទេពអង្គលីលឬអ៊ីល និងត្រូវ ជាបងស្រីរបស់ព្រះនាងអ៊ីសតាអ៊ីណាន់ណាឬព្រះនាងឥន្ទ្រ។ ស្វាមីព្រះនាងឈ្មោះ *Neraal*។ ពួកក្រិកដែល បានចម្លងទេវកថានេះ យកទៅកែរសម្រួលតាមបែបក្រិកនិងបានអោយឈ្មោះថា **Perséphone** ឬ **Coré** មានស្វាមីឈ្មោះ **Hadès**។ អារ្យធម៌ផ្សេងៗដែលកើតក្រោយៗ ក៏បានចម្លងយកទៅកែសម្រួលធ្វើជារបស់គេវៀ ងៗខ្លួន ពេលខ្លះស្ទើរចាត់ភាពដើមទាំងស្រុងទៅហើយ នៅសល់តែគោលជំហរឈ្មោះ ដែលមានតែមនុស្ស មានញាណខ្ពស់បំផុតបំផុតប៉ុណ្ណោះអាចយល់ឬមើលឃើញ..

ជាលក្ខខណៈបុគ្គល កាឡី គឺជាមរតកនៃសភាវៈអាក្រក់ដែលមាននៅក្នុងមនុស្សម្នាក់ៗ។ នៅពេលដែល មនុស្សចិញ្ចឹមបណ្តុះសភាវៈអាក្រក់ឬលុះក្នុងផ្លូវអាក្រក់ សភាវៈល្អក៏ចេះតែរុញតូចទៅៗរហូតស្លាប់តែម្តង ដែលស្ទើរនឹងការសម្លាប់ព្រះឬពន្លឺជីវិតដូចរូបភាពកាឡីជាន់លើព្រះឥស្វរៈ។ ជីវិតមនុស្សបែបនេះ គ្របដណ្តប់ កប់ក្នុងអាត្មានិយម អញនិយម(Ego) ក្នុងភាពទុច្ចរិត អន្តកាល អវិជ្ជា ក្លាយជាសាហាវកាច ហុតឈាម មនុស្សដូចគ្នាដូចបិសាច ដែលជាជីវភាពប្រចាំថ្ងៃធម្មការរបស់ពួកគេ រហូតលែងដឹងថា អំពើកំណាច ឃោរឃៅដែលខ្លួនកំពុងសាង វាបះពាល់និងបង្ករទុក្ខទោសដល់ជីវិតអ្នកដទៃ។ ក្នុងនោះរាប់ទាំង អំពើ អវិជ្ជមានទាំងឡាយ៖ ចិត្តដែលលោភលន់ និន្ទាឃ្លានិស ប្រមាថ មុសាវ មិនដឹងខ្លួនត្រូវ ដង្ហើមអន្តកាល អវិជ្ជា មិនចេះបែងចែកអាក្រក់ល្អ និងចិត្តចង្អៀតចង្អល់។ល។ ដែលសន្ទុកជាផ្នែកនៃអំពើអាក្រក់ឬកម្ម កាឡី។ មនុស្សបែបនេះ មុននឹងថា កាឡីគួរអោយខ្លាច សូមឆ្លុះកញ្ចក់មើលខ្លួនឯងជាមុនសិន ព្រោះមនុស្ស ដែលចេញពីកញ្ចក់នោះអាក្រក់ជាងដូចឬជាងរូបភាពកាឡីទៅទៀត ហើយអំពើអាក្រក់ដែលបុគ្គលបែប នេះបានកសាង មិនត្រឹមតែធ្វើអោយជីវិតជននោះលុះក្នុងកម្មអាក្រក់សម្រាប់តែខ្លួនឯងប៉ុណ្ណោះទេ តែត្រូវ បានចារក្នុងឈាមកពូជកូនចៅតទៅដែលធ្វើអោយពូជមនុស្សបែបនេះ បែកចេញពីព្រះឆ្ងាយទៅៗ...។ ដូច គ្នាដែរ ពេលដែលមនុស្សរស់ក្រោមក្រិតក្រមគុណធម៌ សច្ចធម៌ ក្រោមគតិបណ្ឌិត ត្រេកត្រកាលនឹងការសាង អំពើល្អ ប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងអំពើអាក្រក់ ទាំងក្នុងខ្លួននិងក្រៅខ្លួន រហូតលែងមានកន្លែងសម្រាប់អំពើ អាក្រក់ ឬរហូតអំពើអាក្រក់ខ្លាចលែងហ៊ានមកក្លែងប្រាស ពេលនោះគេនឹង បានឃើញព្រះ ហើយគេនឹងរស់ ក្នុងការពិតនៃព្រះ។ សភាវៈអាក្រក់និងសភាវៈល្អ ជាមរតកដែលព្រះបានប្រគល់អោយមនុស្ស ហើយមនុស្ស ត្រូវមានការកិច្ចប្រយុទ្ធប្រឆាំងនឹងធ្វើការជ្រើសរើសដោយខ្លួនឯងក្នុងដំណើរជីវិតរបស់គេ ថាគេជ្រើស រើសផ្លូវទៅនរកអរិចិ និងអវិជ្ជា ឬត្រលប់ទៅព្រះពន្លឺវិញ? ពេលដែលគេច្បាំងឈ្នះអំពើអាក្រក់ និងអវិជ្ជា គេ នឹងបានឃើញព្រះពន្លឺនិងបញ្ជាដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះ ព្រមទាំងខ្លឹមសារជីវិត និង សុភមង្គលឥតម្តងសៅទាំង ផ្លូវកាយនិងចិត្ត ហៅថា មុំកស្សា។

ទាំងនេះជាកំរូជាគោលៗដែលពួកបស្ចឹមប្រទេសយកជាមាតិកា ដើម្បីសាងសង្គមគុណធម៌មួយដែលមនុស្សរស់នៅក្នុងសង្គមស្មើភាព មានគុណធម៌ មានភាគរភាព ចេះអត់អោនគ្នា មានការគោរពសិទ្ធិបុគ្គលនិងច្បាប់រដ្ឋ និងមានច្បាប់ការពារមនុស្សទន់ខ្សោយ ក្រីក្រ ដែលផ្ទុយពីសង្គមនរកតិវិធានក្រោមឥទ្ធិពលចិននិងយួន ដែលប្រើតែអំណាចបុណ្យសក្តិ លុយកាក់ ជិះជាន់ ប្រមាថ អ្នកទន់ខ្សោយក្រីក្រ... ចន្រ្ទ

ឥកុម្ភៈ២០២១

